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Voorwoord

Geachte lezer, 

Voor u ligt de eerste Impressie van 2021. Dit keer een wat dunnere, zonder thema, 

maar wel enigszins in het teken van de 2e Kamerverkiezingen van 17 maart. Steef 

zijn Ei gaat daar over: hij voorspelt de uitkomst. We zijn benieuwd. Ook is er weer 

een uitgebreid Fractienieuws, de uitleg/verantwoording van het politieke handelen 

van de Raadsfractie, zeer lezenswaardig. Dan is Gijs Vermeer niet alleen “in de pen 

geklommen”, maar heeft zich opgewerkt tot een goed geïnformeerde leek op het 

gebied van de Energietransitie. Hij wilde dit met ons, groenlinksleden, delen, een 

basaal en overzichtelijk stuk.  Ondergetekende  heeft de stand van zaken  

opgetekend bij Halima  el Kaltoumi , degene die,  met Linda van der Zwaan, de 

huiswerkbegeleiding in de Vlietwijk opzette.  Tot slot heeft Gert flink werk 

gemaakt van  een onderwerp dat heel bestuurlijk Nederland en veel inwoners 

bezighoudt: wat heeft Nederland nodig om met een menselijker maat bestuurd te 

worden. 

Veel leesplezier, namens de redactie, 

Michiel van Essen
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Fractienieuws maart 2021 

Onderhoud Valkewegbruggen 

De bruggen aan de Valkeweg zijn in 

slechte staat. Dat bleek al uit een in 

2016 uitgevoerde inspectie. Er werden 

door het toenmalige college tijdelijke 

noodmaatregen genomen, maar dat 

was niet voldoende. In 2018 stemde de 

raad in met vervanging. Over de 

bruggen moeten ook vrachtwagens en 

takelwagens kunnen rijden. Nu de 

gemeente klaar is om de bouw aan te 

besteden blijkt het destijds beschikbaar 

gestelde budget onvoldoende. Daarom 

werd de raad gevraagd om aanvullende 

financiële middelen. 

Dit leidde echter tot een discussie of 

de hele operatie nu wel echt nodig 

was. Het was veel te duur, hoe zwaar 

zijn die vrachtwagens nu helemaal, en 

kan het allemaal niet een beetje 

minder, zo klonken de tegengeluiden. 

De fractie heeft echter gepleit voor een 

degelijke en duurzame aanpak. Niet 

alleen is de Valkeweg een 

ontsluitingsweg voor Starrenburg, 

waar ook zwaar vrachtverkeer over 

moet kunnen rijden, maar ook is het 

beter om voor een lange-termijn 

oplossing te kiezen, anders blijf je elke 

paar jaar weer kosten maken voor weer 

tijdelijk lapwerk. Goedkoop is 

duurkoop, vindt de fractie. 

Restwarmteleiding 

De gemeenteraad is door het college 

geïnformeerd over de laatste 

ontwikkelingen rond de verkenning 

van een warmtetransportleiding. Met 

deze leiding kan restwarmte uit de 

Rotterdamse haven worden vervoerd 

en vervolgens gebruikt voor het 

verwarmen van woningen en 

gebouwen. Onderzocht wordt of dit 

een oplossing kan bieden voor de 

warmtetransitie ("Nederland van het 

gas af"), die als onderdeel van de 

klimaatagenda doorgevoerd moet 

worden. Een belangrijke reden om het 

benutten van de restwarmte uit 

Rotterdam te onderzoeken is, dat in 

onze regio nauwelijks mogelijkheden 

bestaan om zelf te voorzien in 

voldoende duurzame energie. Er is hier 

maar weinig plek voor windmolens of 

velden met zonnepanelen. 

Van de betrokken gemeenten wordt 

gevraagd dat zij zich inzetten voor het 

realiseren van deze 

warmtetransportleiding. Maar de 

gemeenten hebben daar uiteraard 

voorwaarden aan verbonden. Eén van 
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die voorwaarden is, dat de 

warmtevoorziening voor de inwoners 

betaalbaar moet blijven. 

Wethouder Erika Spil kwam 7 januari 

in de raadscommissie Wonen, Ruimte, 

Groen een toelichting geven op de 

stand van zaken rond de 

restwarmteleiding. De meeste 

belangstelling van de raadsfracties 

ging uit naar de kosten van de overstap 

naar het restwarmtenet, de z.g. 

woonlastenneutraliteit. 

De wethouder stelt zich op het 

standpunt, zo meldde zij in de 

commissievergadering, dat je van 

inwoners niet kunt vragen dat ze grote 

investeringen moeten doen om van het 

gas af te gaan. "Als gemeente zijn wij 

ervoor om te zorgen dat de inwoners 

op een betaalbare en duurzame manier 

warmte krijgen. Dat is onze rol. Als 

dat niet lukt, dan kunnen wij niet 

meedoen". 

Het staat ook nog niet vast dat die 

warmtetransportleiding er komt. "Aan 

de ene kant willen we heel graag, want 

het is zonde om die restwarmte niet te 

gebruiken, aan de andere kant moet het 

wel duurzaam en betaalbaar zijn". 

Andere mogelijkheden, zoals 

geothermie en waterstof, worden 

onderzocht, maar onbekend is nog of 

dat reële oplossingen zijn; in ieder 

geval niet binnen afzienbare termijn. 

De wethouder benadrukte, dat de 

gemeente zich ook nog nergens aan 

heeft gecommitteerd. De gemeenteraad 

komt nog aan zet als besloten moet 

worden over de aansluiting bij de 

restwarmteleiding, en dan zullen met 

name de financiële consequenties 

zwaar wegen. 

Beleidsplan Schuldhulpverlening 

De Wet gemeentelijke 

schuldhulpverlening bepaalt dat iedere 

gemeente om de vier jaar een plan 

dient vast te stellen voor de aanpak 

van de schuldenproblematiek. Het 

door de raad vastgestelde plan 2021-

2024 is de opvolger van het vorige 

plan dat liep tot 2020. Eerder was in de  

commissie M&S aan de orde geweest 

in hoeverre mensen met schulden aan 

huis bezocht worden, omdat we weten 

dat het versturen van brieven niet 

werkt. Dat is nu goed vastgelegd in het 

beleidsplan.  

Centrumvisie Voorschoten 

In de raad van 28 januari is de 

centrumvisie vastgesteld. De 

centrumvisie vormt de basis van de 

economische agenda en van de ambitie 

van het gemeentebestuur om het 

centrum van het dorp te versterken. 
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Deze visie leunt zwaar op het advies 

dat bureau Blaauwberg daarover heeft 

uitgebracht. In het themanummer van 

Impressie over "Verandering" 

(december 2020) is hier al uitvoerig 

aandacht aan besteed. Een meerderheid 

van de raad accepteerde de visie als 

kader voor de economische 

ontwikkeling van Voorschoten in de 

komende jaren. 

Visie op Energie en Klimaat (v/h 

Milieubeleidsplan) 

In de zomer van 2020 heeft het 

Milieubeleidsplan ter inzage gelegen 

voor de inwoners. De reacties die zijn 

binnengekomen hebben tot een aantal 

aanpassingen in de tekst van geleid. 

Ook is de titel veranderd: Visie op 

Energie en Klimaat. De fractie vindt 

het erg belangrijk is dat mensen 

gemotiveerd blijven om mee te doen 

met het doorvoeren van 

duurzaamheidsmaatregelen. Er loopt 

een participatietraject voor de 

energietransitie. Bedoeling is dat 

zoveel mogelijk inwoners, 

ondernemers, scholen en 

maatschappelijke instellingen zich 

hierbij gaan aansluiten. 

De fractie 

Als u liever de digitale versie van Impressie ontvangt 

Als u liever de digitale versie van de Impressie ontvangt, laat het weten 

aan het redactieadres, dan komt u op de lijst met de mensen die hem 

digitaal(en daarmee in kleur) ontvangen. Redactieadres: 

michiel@glvs.nl 

mailto:michiel@glvs.nl
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GroenLinks en de energietransitie 

Bedoeling 

Naar aanleiding van het artikel 

‘Zonder moeilijke keuzes geen echte 

verandering’ van Tom Fabri in de 

vorige Impressie ben ik me extra 

gaan verdiepen in de energietransitie 

en vooral in de standpunten van 

GroenLinks. In dit artikel doe ik 

verslag van een paar van mijn 

belangrijkste bevindingen. 

Zonnevelden 

Als je met de trein de Schipholtunnel 

uit komt richting Leiden, zie je 

meteen rechts een zonnepark.  

Wat erg, dacht ik dan steeds (vóór 

corona). Na lezing van het artikel 

van Tom wist ik dat een 

grootscheepse aanval op ons 

landschap een paar jaar geleden al is 

ingezet (zonder dat ze me hadden 

ingelicht). Het CBS meldt dat in 

2018 533 MW aan zonne-energie 

van het veld komt en 1596 MW van 

daken. In 2019 is dit al 895 MW van 

het veld en 2559 MW van daken, 

een toename van respectievelijk 68 

en 60%. Het gaat hard en er zitten 

nog honderden zonnevelden in de 

planning. 

Jesse Klaver stelt in zijn presentatie 

van de Green New Deal voor 

Nederland van GroenLinks (op 

YouTube) dat GroenLinks ervoor 

gaat om 12% van alle duurzame 

energie te laten komen uit 

zonnepanelen op daken. Daar is 

genoeg ruimte om die ambities waar 

te maken. Er staat dan ook niets in 

het GL verkiezingsprogramma over 

zonnevelden, ook niet dat GL er 

tegen zou zijn. Ondertussen werken 

GroenLinks raadsleden en 

wethouders wel ijverig mee naar het 

zoeken van plekken waar 

zonnevelden geplaatst kunnen 

worden (zoek maar naar Houten, 

Renkum, Ede, Amersfoort). Een 

reden is dat de energietransitie veel 

te langzaam gaat als je alleen inzet 

op het vol zetten van de daken.  

Biomassa 

Jesse gaat ervan uit dat NL nu 8% 

van de duurzame energie al zelf 

opwekt. Officieel klopt dit. Maar 
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60% daarvan bestaat uit biomassa, 

die volgens GL niet duurzaam is en 

afgebouwd moet worden. We 

produceren eigenlijk nog maar 3% 

duurzame energie. 

Windenergie 

Wind en zon zijn de belangrijkste 

leveranciers van duurzame energie. 

Wind op land ontmoet veel 

tegenstand en toch moeten de 30 

RES-regio’s met zijn allen veel 

duurzame energie produceren (zie 

Tom’s artikel). Als je zo’n grote 

windturbine vlak naast de fraaie 

poldermolen Zelden van Passe ziet 

staan langs de A4 is het wel even 

slikken, maar in Flevoland vind ik 

het heel indrukwekkend. Of je 

windmolens ook in Twente moet 

neerzetten waar veel minder wind is, 

is op zijn best twijfelachtig. 

Op zee is veel meer wind en Jesse 

stelt voor om 50% van de benodigde 

duurzame energie daar op te wekken 

met een totaal vermogen van 60 GW 

in 2040. Het zal niet meevallen om 

zoveel windturbines (6000 van 10 

MW per stuk) een plek te geven 

tussen alle aangewezen 

natuurgebieden en 

scheepvaartroutes. 

Duurzaam of schoon 

Duurzaam is alle energie, die uit 

onuitputtelijke bronnen (wind en 

zon) wordt gemaakt en schone 

energie voegt geen broeikasgassen 

toe aan de atmosfeer. Dus duurzaam 

is ook schoon maar schoon is niet 

altijd duurzaam. ‘Rekkelijken’ 

accepteren beide soorten energie als 

een oplossing voor de klimaatcrisis, 

maar ‘preciezen’ accepteren alleen 

duurzaam. GroenLinks neigt naar de 

precieze kant (geen kernenergie), 

maar accepteert wel ondergrondse 

opslag van CO2 als het niet anders 

kan. 

Waterstof (H2) 

Net als aardgas is waterstof een 

energiedrager, anders dan aardgas 

moet je het wel eerst maken en dat 

kost een boel energie.  

 

Er zijn drie soorten waterstof, 

groene, blauwe en grijze. Grijze 

waterstof wordt gebruikt in de 

industrie, bijvoorbeeld voor 

kunstmest, en wordt met aardgas 
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gemaakt. Blauwe waterstof wordt 

ook uit aardgas gewonnen, maar nu 

wordt de CO2 die onvermijdelijk ook 

geproduceerd wordt, afgevangen en 

in lege gasvelden opgeslagen (CCS – 

Carbon Capture and Storage). 

Groene waterstof wordt gemaakt uit 

water met groene elektriciteit. 

Uiteraard is grijze waterstof 

verreweg het goedkoopst om te 

maken maar dat gaat op den duur 

veranderen door CO2-heffingen. 

Er wordt onderzoek gedaan of 

waterstof gebruikt kan worden als 

vervanger van aardgas (bijv. het H21 

Leeds project). In ieder geval wordt 

het gezien als een manier om 

duurzame energie op te slaan, 

bijvoorbeeld als er meer windenergie 

wordt geleverd dan er op dat 

moment vraag is naar elektriciteit. 

Maar er wordt ook ingezet op het 

grootschalig produceren van 

waterstof uit windenergie op zee. 

Als je een ‘waterstofeiland’ bouwt 

ergens op de Noordzee, heb je 

minder dure elektriciteitskabels 

nodig om alle energie aan te landen. 

GL pleit ook voor zo’n aanpak. 

De vraag is: kunnen we niet beter 

groene waterstof importeren uit het 

Midden Oosten of Marokko? In die 

landen is zonne-energie veel 

goedkoper te maken, simpelweg 

omdat er zoveel meer zon is, elke 

dag van het jaar. Een studie die hier 

naar gedaan is komt tot de conclusie 

dat in 2030 blauwe waterstof 

geproduceerd in Nederland het 

goedkoopste zal zijn, op de voet 

gevolgd door groene waterstof uit 

Marokko. Blauwe waterstof is 

tijdelijk een goede oplossing (tot alle 

gasvelden vol zitten), maar we 

moeten zeker geen grote 

hoeveelheden eigengemaakte dure 

windenergie omzetten naar groene 

waterstof. De subsidies die daarvoor 

nodig zijn kun je beter ergens anders 

voor gebruiken.  

Opslag van CO2 

CCS wordt niet genoemd in het 

verkiezingsprogramma van GL. Als 

je goed zoekt kun je deze tekst op de 

GL website vinden: “Toch zien we 

CO2 liever onder de grond dan in de 

lucht. GroenLinks is daarom niet per 

definitie tegen CO2-opslag.”  
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Vooralsnog zijn er veel meer 

mogelijkheden om snel CO2 op te 

slaan dan om op een andere manier 

snel de emissie van CO2 te 

verminderen. Daarom is het 

belangrijk om hier de komende tijd 

extra op in te zetten. 

Afronding 

De ambitieuze plannen van 

GroenLinks gaan er een beetje van 

uit dat als je meer duurzame energie 

kunt maken, je niet al te veel naar 

het kostenplaatje moet kijken. Maar 

het is echt zonde van het geld om 

onze dure wind- en zonne-energie in 

waterstof om te zetten.  

Anderzijds is de goedkoopste 

oplossing niet altijd de beste: het 

moet fijn blijven om fietstochten 

door Nederland te kunnen maken 

zonder alsmaar met zonnevelden 

geconfronteerd te worden. Dus meer 

zonnepanelen op onze daken! 

De ambities van het klimaatakkoord 

worden nog niet waargemaakt. Maar 

ons dichtbevolkte land leent zich er 

ook niet zo goed voor om groene 

energie te maken. Op de korte 

termijn meer CO2-opslag en 

vervolgens veel import van groene 

waterstof kan de druk van de ketel 

halen.  

Gijs Vermeer 

Naschrift: een uitgebreidere versie 

van dit verhaal met veel links naar 

andere bronnen kan ik naar je 

opsturen. gijs@3dsymsam.nl 

Over de schrijver (door Gijs zelf) 

Gijs Vermeer is een beetje een 

obscuur lid van GroenLinks, betaalt 

netjes zijn contributie maar heeft tot 

nog toe minimaal bijgedragen aan de 

discussies in de partij (of beweging 

zoals sommigen zeggen). In de 70er 

jaren was hij wel actief in de PPR en 

liep met zijn hele gezin mee in 

vredesdemonstraties. Hij heeft 30 

jaar lang bijgedragen aan het 

opsporen van olie en gas door Shell 

en is daarna nog 20 jaar adviseur 

geweest op geofysisch gebied. 

mailto:gijs@3dsymsam.nl
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Huiswerkbegeleiding in de Vlietwijk: de stand van zaken. 

Een gesprek met Hakima el Kaltoumi 

De afspraak was via Linda van der 

Zwaan snel gemaakt: we zaten in de 

ruimte van buurthuis Vlietwijk waar 

de huiswerkbegeleiding gegeven 

wordt. Een medewerkster van 

Voorschoten voor Elkaar was zo 

vriendelijk om speciaal voor ons de 

deur te komen openen.  

Ruim anderhalf jaar na de start van 

de huiswerkbegeleiding is de 

redactie benieuwd naar hoe het gaat. 

Covid 19 zal best zijn sporen 

nalaten, hoe is het met de bezetting, 

wat zijn resultaten, zijn er 

bedreigingen en wat zijn de 

toekomstplannen? Reden genoeg om 

met Hakima, de centrale persoon van 

de huiswerkbegeleiding, het gesprek 

aan te gaan. 

 

Om maar met de Corona perikelen in 

huis te vallen: ze zijn tegelijk met de 

scholen dicht geweest. Gelukkig 

konden ze, in goed overleg met 

Voorschoten voor Elkaar, vervroegd 

weer open. Met een strenge 1 ½ 

meter indeling, kruisjes op de vloer 

en in het begin controle van Hakima 

zelf gaat het goed. Iedereen, ook de 

studenten die begeleiden, is er van 

doordrongen dat die 1 ½ meter 

noodzaak is om open te blijven. 

Momenteel zijn er 8 jongeren die 2 

keer per week komen, op de dinsdag 

en donderdag. Hiermee zijn ze nu 

vol, ook gezien de Covid 19 

maatregelen die ze moesten nemen. 

Tot mijn verrassing zijn het 

momenteel allemaal meiden, 

allemaal zitten ze op de middelbare 

school. De sfeer in de groep vindt ze 

goed. Hakima maakt zich wel zorgen 

voor het moment dat zich weer een 

jongen aanmeld. Die wil vast niet bij 

7 meiden in de groep zitten. Ze zal 

suggereren om een vriendje mee te 

nemen of iets degelijks. Er wordt 

ook dingen gedaan om de sfeer goed 

te houden, zo is er een keer een 

picknick georganiseerd in een deel 

van de tijd van de 

huiswerkbegeleiding. Duidelijke  
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regels zijn er ook: zo moeten 

bijvoorbeeld de telefoons bij 

binnenkomst in een mandje gelegd 

worden (met de gebruikelijke 

protesten en smoezen, Hakima moet 

er om lachen). 

Hakima doet alle aanmeldingen en 

legt me uit dat de motivatie voor het 

aanmelden en het komen bij de 

ouders kan zitten maar ook bij 

jongeren zelf. We zijn het zeer over 

eens dat het voor ouders heel fijn is 

om geen strijd in huis te hebben over 

het huiswerk. Wanneer we praatten 

over het verschil in kosten met de 

andere huiswerkbegeleiders in 

Voorschoten legt Hakima me uit dat 

ze hebben afgesproken niet naar het 

inkomen van de ouders te 

informeren. Van één meisje weet ze 

dat de ouders goed verdienen, maar 

die hebben de duidelijke voor deze 

begeleiding gekozen vanwege de 

sfeer, en het meisje werkt hard. De 

10 euro voor de 2 keer 2 uur 

begeleiding in de week gaat 

rechtstreeks naar de begeleidende 

studenten. Zij verdienen 10 euro per 

uur. 

Gevraagd naar de toekomst, wat ze 

verder zou willen, verteld Hakima 

dat ze erg graag een zelfde soort  

begeleiding zou willen hebben voor 

kinderen in de basisschoolleeftijd. Er 

zijn zo veel ouders die om 

verschillende redenen hun kinderen 

niet kunnen helpen met bijvoorbeeld 

taal en rekenen. Daarnaast zou 

Hakima willen dat ze voor meer 

jongeren, deze huiswerkbegeleiding 

zou kunnen bieden. Bijvoorbeeld 

voor 12 of 14 leerlingen. Momenteel 

kan dat niet gezien de Covid 19 

maatregelen, maar het is wel een 

droom van haar. 

Wanneer ik denk dat de belangrijkste 

dingen besproken zijn wordt het 

onderwerp hoe je als ouders je moet 

opstellen ten opzichte van het 

leerproces van je kinderen. Er 

bovenop zitten, veel controleren, 

veel uitleg over de noodzaak van het 

halen van diploma’s. Of meer kijken 

naar waar kan je stimuleren, 

aansluiten bij belangstelling van je 

kinderen, of het helemaal uit handen 

geven aan school en 

huiswerkbegeleiding. Een boeiend 

gesprek waarin de voorbeelden over 

en weer gaan, we zijn immers beide 

ouder van kinderen en voelen ons 

beiden kwetsbaar in wat het beste 

voor je kind is. 
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Vaak komt het woord “loslaten” 

voorbij, en hoe moeilijk dat vaak 

voor ouders is. Ook de verschillen 

tussen beide ouders, hoe moet je dat 

nu weer oplossen, is ook zo’n 

onderwerp. 

Hakima imponeert als iemand die 

heel veel wil leren, veel praat over 

wat haar als ouder bezighoud en 

steeds op zoek is naar “de beste” 

oplossing. Ieder kind is immers 

anders. Ik zou mijn kind met een 

gerust hart bij haar in de 

huiswerkbegeleiding laten werken. 

Michiel van Essen 

Als je geen mails krijgt van GroenLinks Voorschoten… 

Als je geen mails van ons krijgt dan heb je misschien  je mailadres niet 

opgegeven of er zit een fout in je vermelding in de landelijke 

administratie. Wij kunnen je niet bereiken via de mail. 

Je kunt hier alleen zelf verandering in aanbrengen. 

Dat kun je doen via www.groenlinks.nl en dan inloggen via ‘mijn 

groenlinks’. Daar kun je je mailadres controleren, veranderen en 

aangeven of je mails wilt ontvangen. 

http://www.groenlinks.nl/
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Steef ’s Ei 

Het voorspellen van een uitslag van 

verkiezingen is altijd een heikel 

punt. Toch doen wij het in de 

Impressie graag.  

In het verleden huurden we daartoe 

onderzoeks- en research bureau KIP 

in (zie Impressies nummer 1 van 

2017, 2018 en 2019, maar na hun 

laatste dramatische miskleun m.b.t. 

de voorspelling van de Provinciale 

Staten verkiezingen van 2019, 

hebben we gemeend die niet meer te 

kiezen. (Er lopen nog meerdere 

rechtszaken tegen deze flagrante 

amateurs) 

Gelukkig hebben we Prof. Dr. Ing. 

Isodorus Mallebrootje bereid 

gevonden om deze belangrijke taak 

met zijn team op zich te nemen. 

(Tegen een omvangrijk honorarium 

overigens) 

De landelijke uitslagen van de drie 

laatste TK verkiezingen waren als 

volgt (in procenten): 



2010 2012 2017 

VVD  20,49 26,58 21,29 

D66   6,95   8,03 12,23 

CDA 13,61   8,51 12,38 

PVV 15,45 10,08 13,06 

GL   6,67   2,33   9,13 

SP   9,82   9,65   9,09 

PvdA  19,63 24,84   5,70 

CU   3,24   3,13   3,39 

PvdD    1,30   1,93   3,19 

SGP   1,74   2,09   2,08 

DENK -- --   2,06 

FVD -- --   1,78 

50+ --   1,88   3,11 

Overig   0,82  0,93  1,58 

 Blanco/ong.   0,28  0,40   0,45

Alle peilingen geven al tijden een 

redelijk stabiel beeld: VVD wint en 

wordt veruit de grootste. PVV, 

CDA, CU, SGP, FvD blijven 

ongeveer gelijk. PvdA en PvdD 

winnen. D66, GL, SP, DENK en 50

+ verliezen. Van de nieuwkomers

maken JA21, BIJ1, Code Oranje en 

Volt een kans om de Kamer in te 

komen.

Ons team heeft alle peilingen 

(Ipso, de Hond, 1V, Kanter en I&O 

Research), vanaf november tot die 

van 21 februari bekeken, 

geanalyseerd en beoordeeld en de 

uitslag zou op basis daarvan als 

volgt worden:

17
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VVD  39 GL  11 FvD  2 

PVV 22 SP 10 JA21  2 

CDA   19 PvdD   7 DENK 1 

D66  14 CU 6 50+ 1 

PvdA  12 SGP    3 BIJ1  1 

Maar ons gevoel, onze duim, zegt 

dat dat niet kan kloppen. Het 

Coronabeleid van het kabinet, eerst 

een stemmenwinnaar voor met name 

de VVD, hangt steeds meer als een 

molensteen om Marks en Hugo’s 

nek.  

Het kan niet zo zijn, dat extreem 

rechts (PVV, FvD en JA21) zo groot 

worden in ons zo woke en politiek 

juiste land.  

Links kan deze afstraffing niet 

krijgen na 10 jaar rechts beleid. 

Dus we zijn gaan herbeoordelen. 

Trends die we in onze geavanceerde 

computermodellen mee genomen 

hebben: poststemmen  (daardoor 

zullen relatief meer ouderen 

stemmen); de Avondkloksoap (wat 

VVD en CDA stemmen zal kosten); 

corona (de opkomst lager zijn, wat 

voordelig is voor kleinere partijen); 

vrouwelijke lijsttrekkers op links 

(nadelig voor GL); het 

elfstedengriepje; de strapatsen in 

sommige partijen (50+, DENK, 

FvD); schaatsWopke; 37 

deelnemende partijen (nadelig voor 

kleinere partijen); niets hebben we 

overgeslagen. 

Met grote trots presenteren wij de 

ultieme voorspelling en vrijwel 

zekere uitslag van de Tweede 

Kamerverkiezingen 2021 

VVD 35 (nu 33) PvdA 12 (nu 9) DENK   2 (nu 3) 

PVV  20 (nu 20) SP 12 (nu 14) JA21     2 (nu 0) 

GL  17 (nu 14) PvdD   7 (nu 5) BIJ1   1 (nu 0) 

D66  17 (nu 19) CU   6 (nu 5) 50+   0 (nu 4) 

CDA  16 (nu 19) SGP    3 (nu 3) 

Volgende keer in de Impressie: de uitslag vergeleken met en vertaald naar 

Voorschoten 
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Oproep 

Oproep tot meewerken aan het nieuwe 

verkiezingsprogramma  

Denk mee, praat mee, bemoei je ermee. 

Binnenkort starten we met de eerste aanzet tot het schrijven van een nieuw 

programma voor de komende raadsperiode.  

Heb je ideeën, ervaringen, expertise op onderwerpen waar het in de gemeente 

over gaat, of waarvan je vindt dat het over zou moeten gaan? Meld je dan aan. 

Wij horen graag van je. Zowel inbreng op een enkel onderwerp, als op heel veel 

onderwerpen zijn welkom. 

Meld je aan via programma@glvs.nl en laat weten bij welk onderwerp of 

onderwerpen we contact met je kunnen opnemen.  

mailto:programma@glvs.nl
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Maatwerk gevraagd! 

Doorpakken is de politieke mode 

De laatste maanden kwamen er 

voorbeelden voorbij van gevolgen van 

te strakke of rigide regelgeving: zo 

was er natuurlijk de toeslagenaffaire 

bij de Belastingdienst aan wie door 

regering en Tweede Kamer jaren 

geleden was opgedragen geen genade 

te hebben met fraudeurs of vermeende 

fraudeurs en ze met de harde regel 

‘alles of niets!’ te corrigeren. Wie een 

fout maakt moet alles terugbetalen. 

Nog recenter kwam een mevrouw 

voorbij die haar bijstandsuitkering 

aanvulde met de boodschappen die 

haar moeder voor haar deed. Nu 

kregen veel Kamerleden plotseling 

medelijden, want de gemeente 

vorderde een fors bedrag terug. Zo 

moet dat ook volgens de regels in de 

Algemene Bijstandswet, die onze 

wetgevers zelf jaar in jaar uit steeds 

strikter hebben aangetrokken. 

Nog geen twee weken na het 

toeslagendebacle waarbij de hele 

Kamer krokodillentranen plengde van 

spijt kwam er een wetsvoorstel van 

Justitie om de rechter te verbieden om 

iemand die een politieagent 

gewelddadig tegemoet treedt ‘slechts’ 

een taakstraf op te leggen. ‘Tuig is het 

en ze moeten maar eens voelen en dus 

minimaal gevangenisstraf’, riep de 

overgrote meerderheid in 1e en 2e 

Kamer.  

Rechters, criminologen, jeugdhelpers 

en zelfs de Raad van State 

waarschuwden dat de omstandigheden 

in een concreet geval moeten 

meewegen en dat een geestelijk 

gehandicapte jongen die een agent een 

duw geeft en als meeloper bij een 

demonstratie gemakkelijk opgepakt 

wordt, niet in een gevangenis thuis 

hoort. Rutte sneerde dat hij niet in 

allerlei sociologische analyses  

geïnteresseerd is en de verhalen over 

‘een moeilijke jeugd en zo’ meer dan 

zat is. Het parlement gaf hem in grote 

meerderheid helemaal gelijk!  
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Schrikbarend 

Ik vind het schrikbarend dat onze 

hoogste macht zo functioneert. 

Iedereen die leiding heeft gegeven 

weet dat een grote fout die je als 

leidinggevende kunt maken, is het 

hermetisch dicht timmeren van 

werkinstructies. Je programmeert een 

machine wellicht op die manier maar 

geen volwassen mensen die ook nog 

professionele know how hebben die je 

zelf als leider doorgaans niet hebt! 

Het is schrijnend dat de scoringsdrift 

en de flinkheidsmanie bij ministers en 

parlementariërs op deze manier geheel 

is doorgeschoten. Iedereen kan de 

gegeven voorbeelden moeiteloos 

aanvullen. Het is dus geen incident, 

wie denkt de macht te hebben, meent 

zich alles te kunnen permitteren. Zelfs 

een rechterlijke uitspraak zoals in de 

Urgendazaak of over de PAS (aanpak 

stikstof) of een paar weken terug over 

de ondeugdelijkheid van de juridische 

basis voor de avondklok, maakt niet 

uit. Dan repareren we het voor het oog 

of met een paar slimme trucjes, of we 

gaan in hoger beroep en in elk geval 

proberen we het een volgende keer 

weer. De rechter en de commissie-

Remkes kunnen ons nog meer 

vertellen en die lastige adviezen van de 

Raad van State kunnen we ook 

gewoon naast ons neerleggen.   

Decentralisatie als wassen neus 

Uitvoeringsorganisaties als 

Belastingdienst, DUO, CBR of UWV 

hebben als taak om regels van de 

wetgever correct uit te voeren. Het is 

niet slim om zulke diensten geen 

enkele afwegingsruimte te geven om 

ongelijke gevallen ook ongelijk te 

behandelen en dat leidt tot schrijnende 

misstanden, maar formeel klopt het. In 

onze eenheidsstaat behoren ambtelijke 

diensten geen eigen oordelen te vellen 

die afwijken van de politieke 

richtlijnen. 

Als het om gemeenten gaat is het een 

ander verhaal. Die hebben een eigen 

democratisch gekozen bestuur dat 

verantwoording aflegt aan de inwoners 

over zijn beleidskeuzes.  

 

De regering en de wetgever behoren 

gemeenten daarom niet te behandelen 

als uitvoerende diensten. Als er beleid 

wordt gedecentraliseerd behoort er 

ruimte te zijn waar gemeentebesturen 

zich mee kunnen onderscheiden. In 

theorie is dat zo, in de praktijk klagen 
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gemeentelijke vertegenwoordigers al 

lang dat ze worden behandeld als 

uitvoerende rijksdiensten. Er worden 

wel steeds meer taken 

gedecentraliseerd maar geen 

bevoegdheden!  

Het centralisme viert al jaren hoogtij. 

Het veiligheidsbeleid is niet langer 

mede de  verantwoordelijkheid van 

gemeenteraden, maar van 

veiligheidsregio’s onder leiding van de 

‘grootste’ burgemeester. Van 

democratische controle op diens beleid 

is geen sprake meer. 

De Bijstandswet is natuurlijk ook een 

goed voorbeeld. De ruimte die er 

vroeger was om bijzondere bijstand 

toe te kennen is verdwenen en 

ingevuld met volstrekt eenduidige 

regels. Ook over de grote 

decentralisaties in het sociaal domein 

van enkele jaren geleden is veel te 

doen. Vrijwel alle gemeenten staan 

voor enorme tekorten omdat de 

bezuinigingen die het rijk bij de 

operatie oplegde gebaseerd waren op 

het idee, dat de gemeente dicht bij de 

burger staat en dus maatwerk kan 

toepassen, meer aan preventie kan 

doen en dus veel goedkoper uit zou 

zijn dan centrale organen. Maar dan 

moet je wel maatwerk mogen 

toepassen! En dat is niet of nauwelijks 

het geval. De Jeugdwet geeft een open  

 

en onbeperkte aanspraak op hulp zodra 

er een indicatie is en de gemeente kan 

daar niet op beknibbelen. In de WMO 

is huishoudelijke hulp tegen een 

vastgestelde eigen bijdrage van €19,- 

per maand beschikbaar. Daar heeft 

iedere oudere recht op, ook als die tot 

voor kort het veelvoudige betaalde aan 

een eigen hulp en dat ook makkelijk 

kon en kan betalen.  

Bladen als  Binnenlands Bestuur en het 

weekblad van de VNG geven 

regelmatig voorbeelden van de geringe 

afwegingsruimte en de knellende 

regels die de wetgever de 

gemeentebesturen oplegt. Berucht is 

de Wet Openbaarheid van Bestuur 

(WOB) die elke burger onbeperkt 

recht geeft op het aanvragen van alle 

openbare stukken die hij of zij wil. De 

gemeente moet ze binnen enkele 

weken leveren en mag niet vragen of 

beoordelen of het allemaal wel nodig 

is. Er zijn aanvragers die een gemeente 

stalken met WOB-verzoeken, omdat 

die een boete moeten betalen als ze te 

laat zijn met het geven van de 

gevraagde stukken. Veel gemeenten 

zijn er een volledige formatieplaats 

mee kwijt. 
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Zwak Ministerie van Binnenlandse 

Zaken (BiZa)   

Vroeger was het bij uitstek de taak van 

de minister van Binnenlandse Zaken 

om toe te zien op een logische en voor 

alle partijen werkbare verdeling van 

middelen en bevoegdheden tussen de 

overheidslagen. De VNG en BiZa 

waren natuurlijke bondgenoten 

tegenover de vakministers die de 

gemeenten met strikte orders op 

wilden zadelen. Ook de financiële 

verhoudingen tussen rijk,  provincies 

en gemeenten waren onderwerp van 

gezamenlijk beraad. De laatste 10 à 15 

jaren zijn de verhoudingen volkomen 

veranderd. BiZa is uitgekleed,  

 

politiebeleid is er helemaal weg, de 

coördinatie van het binnenlands 

bestuur is een stiefkindje geworden en 

ook het personeelsbeleid voor alle 

rijksambtenaren is ernstig verzwakt. 

De vakdepartementen erkennen BiZa 

niet meer als coördinator en gaan hun 

eigen gang . Op internationaal gebied 

lijkt trouwens iets dergelijks ook met 

Buitenlandse Zaken aan de orde, dat 

niet meer in staat is om de contacten 

met het buitenland te coördineren. 

Allerlei wetten bepalen de taken en de 

voorwaarden waar gemeentelijke 

organen zich aan dienen te houden, 

soms worden intergemeentelijke 

samenwerkingen voorgeschreven, 

vaak net weer op een andere schaal 

dan in andere wetten gebeurt. 

Verantwoording afleggen over dit 

‘medebewind’ hoeft niet aan de 

gekozen gemeenteraad te gebeuren, 

maar moet rechtstreeks aan het 

betrokken departement of de inspectie. 

De geldmiddelen die gemeenten 

ontvangen om taken uit te voeren zijn 

steeds vaker geoormerkt en 

voortdurend onderwerp van 

bezuiniging, het ministerie van 

Financiën is allesbepalend en BiZa 

heeft ook daar niets meer over te 

zeggen. 

 

 Kritische Kamerleden gevraagd 

Renske Leiten en Pieter Omtzigt 

hebben lof gekregen voor hun 

vasthoudendheid en hun moed om 

tegen de Kamermeerderheid en de 
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druk vanuit het kabinet in te blijven 

gaan. Ze hebben daarmee terecht veel 

goodwill bij getroffen burgers 

gekweekt. Maar de kans is groot dat 

het bij een incident zal blijven. De 

meeste partijen moeten niet veel 

hebben van kritische parlementariërs 

die dwars liggen, zeker niet als ze tot 

een coalitiepartij horen. Als ik naar 

partijprogramma’s kijk zie ik niet zo 

gauw wie er gaat zorgen voor meer 

maatwerk, minder strikte regelgeving 

en meer decentralisatie van echte 

bevoegdheden naar democratische 

gemeenteraden. CDA en VVD staan  

voor marktwerking en privatisering en 

dus verzwakking van elke overheid, 

centraal èn decentraal. De PvdA en de 

SP zijn van oudsher echte 

centralistische partijen. GroenLinks en 

D66 zouden de voorvechters moeten 

zijn van meer ruimte voor 

professionals, uitvoeringsinstanties en 

gemeentebesturen. Ik zie er in de 

programma’s niet veel van terug. 

Partijen zijn juist extra centralistisch 

als het hun speerpunten betreft. Juist 

daarop willen ze scoren en daarbij past 

geen terughoudendheid en delen van 

bevoegdheden met organen die er 

misschien anders over denken dan jij. 

D66 is al lang de partij met plannen 

voor bestuurlijke verhoudingen en 

gelooft nog altijd sterk in 

democratisering op alle niveaus als 

middel om de samenleving te 

verbeteren. De instrumenten zijn 

echter vooral formeel van aard zoals 

het referendum en de gekozen 

burgemeester. Dat is wat anders dan 

meer bevoegdheden van het rijk 

afstaan aan gemeenten.  

Die burgemeester moet dus gaan 

concurreren met de ook gekozen 

gemeenteraad wie de toch al zo 

geringe vrije ruimte van de gemeente 

mag invullen! 

Centraal of decentraal denken lijkt 

meer een kwestie van persoonlijke 

opvatting en instelling. Dat loopt dus 

dwars door de partijen heen. Renske 

en Pieter waren een goede illustratie 

daarvan. Het is te hopen dat er veel 

kandidaten worden verkozen met een 

achtergrond als lokale bestuurders.    

Gert Both 
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Uitreiking van de 12e Groene Valentijn aan de Voedselbank 



Agenda 

In verband met Corona zijn er op dit moment geen activiteiten voor leden 
gepland.  

We hopen dat er in het voorjaar of de zomer weer mogelijkheden komen om 
elkaar te zien. Als dat zo is dan organiseren wij een gelegenheid hiervoor. 

Uiteraard zullen wij wel met enige regelmaat mails sturen om u/ jullie op de 
hoogte te houden van zowel politiek-  als de Vereniging GroenLinks 
Voorschoten. 
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